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Voordracht MRA 
begroting en 
werkplan  2019 

Notitie voorstel herbestemming: 
 

1) Ad p. 2 
businessdevelopment 
INVEST-NL 

In de MRA regiegroep is 
afgesproken om het volledige 
bedrag van het overschot 2017 her 
te bestemmen, mits daarvoor 
passende voorstellen worden 
gemaakt. De voorwaarden zijn: 
activiteiten moeten acties van de 
MRA agenda versnellen of moeten 
ondersteunend zijn aan de MRA 
programma's die zijn opgenomen 
in het werkplan 2018. De 
voorgestelde activiteiten moeten 
bovendien nog dit jaar (2018) tot 
uitgaven leiden. Voor de 
businessdevelopment INVEST-NL 
(nwe invulling actie 2.3) wordt een 
bedrag van E 405.000,-- 
gereserveerd. De verwachting is 
dat pas in het vierde kwartaal 
duidelijk zal zijn op welke wijze – 
en onder welke condities – 
INVEST-NL georganiseerd zal 

1) De MRA-agenda is onder meer gebaseerd op 
samenwerking, versnelling en transitie. Expliciet 
is aangegeven dat nieuwe kansrijke economische 
sectoren ruimte moeten krijgen en dat het 
gebruik maken van crossovers (bijv. efficiënt 
gebruikmaken van grondstofstromen) hierbij 
kansrijk is. De oprichting van INVEST-NL biedt de 
MRA mogelijkheden om het oppakken van die 
opgaven (economisch en energietransitie) te 
versnellen. Er is veel geld mee gemoeid, waar 
INVEST NL medefinancier kan zijn. INVEST NL is 
nog niet opgericht, maar de MRA wil zich wel 
voorbereiden op de kansen die ontstaan, maar 
heeft nog weinig ervaring op dit vlak. Daarvoor is 
gekozen vooruit te werken op de komst van 
INVEST NL  door ervaring op te bouwen met het 
voorbereiden van grote investeringstrajecten die 
voor de MRA agenda relevant zijn. INVEST NL 
start pas in 2019 maar wij starten vanuit de MRA 
al in 2018 met voorbereidende activiteiten. 
Anders lijdt het vanwege de lange aanlooptijd tot 
vertraging in plaats van versnelling/vooruitkijken. 
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Van der Hoek 
 

worden. Het initiatief zelf zal pas 
in het voorjaar van 2019 van start 
gaan. In de tussenliggende 
maanden zullen dus alleen maar 
enkele voorbereidende acties 
worden ingezet. Kan de 
gedeputeerde aangeven of 
daarmee voldaan wordt aan de 
hierboven genoemde criteria 
(versnelling acties van de MRA 
agenda, ondersteunend aan de 
MRA programma's opgenomen in 
het werkplan 2018 en leidend tot 
uitgaven in 2018)? 
 

2) p.4. Programma 
Duurzaamheid (acties 2.5 
t/m 2.8, 4.1 en 4.8). 

Hiervan wordt gemeld dat in 2018 
formats, layout, vormgeving, 
presentatie en afwegingskader en 
content ten behoeve van de 
communicatie tot stand wordt 
gebracht. Voor het programma 
waterstof wordt een manager 
aangesteld. Van de andere 
programmaonderdelen is nog 

 
 
 

2) Uitgangspunt voor alle programma-onderdelen is 
dat de middelen worden verplicht in 2018 en dat 
de middelen ingezet worden aan zaken die 
directe relatie hebben met de goedgekeurde 
acties uit het MRA Actieprogramma.  

 
Naast de programma-onderdelen communicatie-impuls 
duurzaamheid en programmamanagement waterstof, 
worden ook de onderdelen verkenning businespropositie 
energietransitie en aansluiting arbeidsmarkt en 
onderwijs opgestart.  
 
Verkenning businessproposities energietransitie: 
voortgang op het terrein van de energietransitie vraagt in 
veel gevallen om een gezamenlijke aanpak door private 
en publieke partijen en / of om de ontwikkeling van 
nieuwe financieringsmodellen. In de praktijk van de MRA 
is het ontwikkelen van dat soort modellen vaak lastig. 
Daardoor worden kansrijke ideeën niet altijd vertaald in 
uitgewerkte plannen die kunnen worden voorgelegd aan 
potentiële financiers. De vorming van Invest.nl en 
gekoppeld daaraan van Invest.MRA maakt dit knelpunt 
extra urgent. Via de inhuur van expertise op het terrein 
van business development wordt getracht om een eerste 
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helemaal niet duidelijk wat 
daarvoor in 2018 wordt gedaan. In 
hoeverre is daarmee voldaan aan 
de hierboven genoemde criteria 
(versnelling acties van de MRA 
agenda, ondersteunend aan de 
MRA programma's voor 2018 en 
nog leidend tot uitgaven in 2018)? 

stap te zetten bij het wegnemen van dit knelpunt.   
 
Aansluiting onderwijs en arbeidsmarkt energietransitie: 
Voorwaarde voor het realiseren van de ambities van de 
MRA op het terrein van de energietransitie in de 
komende jaren is een voldoende beschikbaarheid van 
gekwalificeerde arbeidskrachten. Om inzicht te krijgen in 
wat er nodig is om deze te garanderen wordt in 
samenwerking met het samenwerkingsverband House of 
Skills in 2018 een verkenning gestart om in beeld te 
brengen wat we in de MRA aan arbeidskrachten nodig 
gaan hebben en wanneer, welke knelpunten zich op de 
arbeidsmarkt naar verwachting zullen gaan voordoen, 
welke initiatieven er al lopen om deze te beperken en 
wat we verder nog zouden moeten doen. Deze 
verkenning moet als basis dienen voor het opstellen van 
plan van aanpak arbeidsmarktopgave energietransitie 
voor de periode tot 2030. 
 
 
 

2 50PLUS/ mw. 
De Meij 

 CdK 
 
 
 
 
 

Voordracht MRA 
begroting en 
werkplan  2019 

 Bladzijde 2, MRA Verantwoording 
over 2017 en bestemming 
overschot 
 
Er staat dat er een overschot is van 
1,2 miljoen euro over 2017. 

1) De uitgaven over 2017 blijken uiteindelijk lager 
uit te vallen dan begroot. Dit heeft te maken met 
het feit dat 2017 een aanloopjaar was. Er was 
sprake van onderbesteding op enkele posten, en 
er kwamen iets meer inkomsten binnen dan 
begroot. Dit leidt tot een positief saldo van 1,2 
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Bond/Tekin 
 
 
 
 

 
Vraag 1. Kunnen Gedeputeerde 
Staten aangeven waarom die 
gelden niet kunnen blijven ingezet 
voor de oorspronkelijke doelen, 
mede gezien het feit dat vele 
projecten nog niet opgestart 
waren? 
 

 Bladzijde 3, Ontwikkeling MRA-
contributie van de provincie 
Noord-Holland 
 
Er staat dat de contributie voor 
2019 zal stijgen met 16.424 euro 
ten opzichte van 2018. 
 
Vraag 2. Kunnen Gedeputeerde 
Staten aangeven of deze stijging 
ook na 2019 door blijft stijgen? 
 

 Notitie 
VoorstelHerbestemming2017 
Bladzijde 1, Platform Economie 
 
Er staat dat aan de MRA 150.000 
wordt gevraagd ten behoeve van 

miljoen euro. 
Die gelden kunnen zeker worden ingezet voor de 
oorspronkelijke doelen. In de Regiegroep van 10 
oktober komt een herbestemmingsvoorstel aan 
de orde, dat ook bij uw vergaderstukken zit. 
 

2) In het MRA-convenant uit 2017 is ten aanzien 
van de MRA-contributie afgesproken dat gewerkt 
wordt met een vaste ‘contributie’ van 1,5 euro 
per inwoner per jaar, waarbij de twee provincies 
Noord-Holland en Flevoland evenveel bijdragen 
als de grootste inliggende gemeente (Amsterdam 
respectievelijk Almere). Het is goed mogelijk dat 
het inwoneraantal van Amsterdam de komende 
jaren met enige duizenden inwoners per jaar zal 
blijven stijgen. Dat zou dan betekenen dat ook de 
contributie nog enigszins zal stijgen, voor zowel 
de gemeente Amsterdam, als ook voor de 
provincie Noord-Holland. 

 
 
 

3) Dit project is een initiatief van Techport IJmond 
en de gemeente Velsen. Het richt zich op het 
versterken van de innovatiekracht van bedrijven 
in de maakindustrie, door deze bedrijven te 
koppelen aan relevante kennisinstellingen uit de 
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de Maakindustrie MRA. 
 
Vraag 3. Kunnen Gedeputeerde 
Staten aangeven waar die kosten 
precies voor gebruikt gaan 
worden? 

MRA. Een goed voorbeeld hiervan is het project 
dat zich richt op het opsporen van lekkages in 
persluchtverbruik op basis van sensortechnologie 
en data-analyse. In dit project werken Crown van 
Gelder, EDS Innovation en Hogeschool van 
Amsterdam samen.  
Daarnaast worden meer MKB-bedrijven actief 
verbonden aan het technisch onderwijs dat 
binnen Techport wordt verzorgd en worden 
doorgaande leerlijnen met het HBO rond 
innovatie geïnitieerd  
De kosten worden gemaakt voor 
projectuitvoering, netwerk vergroting en 
versteviging en kennisopbouw/deling. 

3 50PLUS/mw. 
de Meij 

6a Tekin Brief GS aan PS inz. 
Midtermrapportage 
Uitvoeringsagenda 
Arbeidsmarkt 

Vraag 1. Kunnen Gedeputeerde 
Staten aangeven hoeveel ouderen 
er concreet baat bij hebben gehad 
bij het verbeteren, versnellen en 
bevorderen van de inclusieve 
arbeidsmarkt? Dit wordt helaas 
niet duidelijk uit de rapportage. 
 

 Position paper Techniekpact 
Noordwest 
Bladzijde 7, Lerarentekorten in 
techniek aanpakken 
 

Antwoord 1:  
De Provincie richt zich op de arbeidsmarkt in de volle 
breedte en heeft geen specifiek doelgroepenbeleid. De 
rapportage bevat dan ook geen cijfers over de doelgroep 
ouderen. Voor deze doelgroep zijn wel verschillende 
goede resultaten gehaald, bijvoorbeeld binnen de 
projecten Nieuw-West Airport-Express, het 200-
banenplan en inzet van social return.  
 
Antwoord 2:  
De Provincie richt zich op de arbeidsmarkt in de volle 
breedte en heeft geen specifiek doelgroepenbeleid. Het 
is niet aan de provincie om ouderen in te zetten op 
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Er staat dat er een groeiend 
docententekort is in het technisch 
mbo. 
 
Vraag 2. Zijn Gedeputeerde Staten 
bereid om ouderen in te zetten 
voor dit doel, en dit te promoten 
in de technieksector, 
onderwijsinstellingen etc. voor een 
regionale flexibele docenten-en 
instructeurs-pool? 

lerarenplaatsen, maar aan de onderwijspraktijk in 
samenspraak met het technisch bedrijfsleven.  
 
De Techniekraad NH legt de laatste hand aan een 
inventarisatie van maatregelen om het lerarentekort te 
kunnen verkleinen. Deze maatregelen zijn gericht op 
iedereen die de wil heeft en de benodigde kwaliteit om 
zich op te laten leiden tot leerkracht. Dit kunnen dus ook 
ouderen zijn.  
 

4 Partij voor de 
Dieren/hr. 
Zoon 

12a Bond Consultatie 
uitbetaling derde 
tranche Pallas 

 Op 7 september is bekend 
geworden dat de Belgische 
overheid €556 miljoen beschikbaar 
heeft gesteld voor het Murrha 
project. Met deze bijdrage is 
hiermee meer dan 50% van het 
project gefinancierd en wordt er 
nu begonnen met de fysieke 
bouw. De Murrha reactor zelf 
heeft tot doel om in 2026 Mo99 te 
kunnen produceren en kan de 
helft van de wereld isotoop 
productie voor zijn rekening 
nemen. 
 
Hierover  de volgende vragen: 

1.  De plannen voor het Myrrha-project waren bekend bij 
PALLAS en zijn meegenomen in de business case en de 
beoordeling van de business case. Overigens is de start 
van de reactor beoogd in 2037. 
 
2.  Ja, het is een researchreactor. Nee, daar is België wel 
aan gehouden want deze afspraak geldt ook voor 
researchreactoren. 
 
3. Dit betreft de derde tranche van een lening die door 
de provincie aan de Stichting Pallas wordt verstrekt. Bij 
het verstrekken van een lening is geen sprake van een 
dekking. De lening is een vordering op een derde en 
komt op de balans te staan. Hierbij wordt er vanuit 
gegaan dat deze gelden weer terugkomen. Deze lening 
wordt gefinancierd uit onze eigen financiële middelen en 
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1. Was het voornemen van 
de Belgische overheid tot het 
financieren van het Murryha 
project bekend bij GS tijdens het 
maken van de afweging tot het 
vrijgeven van de derde tranche 
voor Pallas? 
2. Klopt het dat de Murrha 
een researchreactor is en dat 
België niet gehouden is om de 
volledige kostprijs voor de isotoop-
productie door te berekenen in 
hun eindproducten? 
 

 financiering van de derde tranche. 
In de jaarrekening van 2017 is de 
risico paragraaf van de lening 
komen te vervallen en zijn deze 
kosten tot dan toe uit de 
algemene reserves gefinancierd. 
Nu wordt de derde tranche van 
€17,5 miljoen beschikbaar gesteld.  
 
1. Kan GS aangeven waar de 
dekking gevonden is voor de derde 
tranche en kan GS aangeven om 
hoeveel geld er aanvullende 

in de overeenkomst is opgenomen dat wij een 
rentevergoeding krijgen over de periode van de 
uitstaande lening. 
Een andere vraag is of voor dit deel van de lening geheel 
of gedeeltelijk een voorziening moet worden 
opgenomen. Dat zal bij het eerstvolgende Planning & 
Control moment moeten worden bezien naar de kennis 
van dat moment. 
Als het gehele bedrag van de 3e tranche ook als 
voorziening moet worden opgenomen, dan zal dit ten 
laste komen van het jaarrekeningresultaat 2018 ofwel 
gedekt moeten worden vanuit de Algemene Reserve. 
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dekking nodig is? 
 

5 CU-SGP/ hr. 
Klein 

12a Bond Consultatie 
uitbetaling derde 
tranche Pallas 

Vandaag (12/9) was in het nieuws 
dat Belgie 558 mln uittrekt om hun 
eigen kernreacter tbv isotopen van 
de grond te trekken, zie 
https://www.fluxenergie.nl/belgie-
trekt-558-miljoen-uit-voor-
nucleaire-reactor-myrrha/. Dit is 
nogal relevant voor PALLAS.  
 
Naar aanleiding hiervan de 
volgende vragen: 
- Verandert het besluit van 
de Belgische federale overheid iets 
aan de concurrentiepositie van 
Myrrha voor PALLAS? Het gaat 
immers niet om een 
deeltjesversneller, maar om een 
reactor in combinatie met 
versneller. 
- Was deze ontwikkeling in 
Belgie voorzien in de analyse in de 
businesscase? 
- Heeft u Strategy& om een 
beoordeling van deze ontwikkeling 
gevraagd / wilt u dat doen? 

1. Nee, omdat Myrrha pas op zijn vroegst in 2037 
operationeel kan zijn, en dan nog een positie moet 
verwerven binnen de bestaande leveringsketen. 
 
2. Ja, zie eerder antwoord op vraag van de PvdD 
 
3. Ja, zie eerder antwoord op vraag van de PvdD 
 
4. Nee, gezien de tijdlijn van Myrrha. 
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- Heeft dit besluit effect op 
het eerder in de besloten 
vergadering genoemde “first 
mover advantage”? 

4       

5       

6       

       

       

       

       

       

 


